

Ceremonial opening Festakt

175 Years of Nordzucker
Sustainable. Dedicated. Together.

175 Jahre Nordzucker
Nachhaltig. Engagiert. Miteinander.

11:30 Reception with refreshments

12:30 Opening address

- Hartwig Fuchs (Chief Executive Officer)
- Hans-Christian Koehler (Chairman of the Supervisory Board)
- Musical intermezzo and reading

13:30 Words of greeting

- Stephan Weil (by video message)
Prime Minister of the Federal German State of Lower Saxony
- Dr. Hermann Onko Aeikens
Minister of Agriculture and Environment of Saxony-Anhalt
- Dr. Robert Kloos
State Secretary of the Federal Ministry of Food, Agriculture and Consumer Protection
- Gerd Sonleitner
President of the European Farmers Association COPA

14:30 Sweet Break

- Cutting the birthday cake
Nordzucker anniversary exhibition, anniversary book, product presentation and much more.

11:30 Empfang mit Imbiss

12:30 Begrüßung

- Hartwig Fuchs (Vorsitzender des Vorstands)
- Hans-Christian Koehler (Aufsichtsratsvorsitzender)
- Musikalisches Intermezzo und Lesung

13:30 Grüßworte

- Stephan Weil (per Video)
Ministerpräsident des Landes Niedersachsen
- Dr. Hermann Onko Aeikens
Minister für Landwirtschaft und Umwelt des Landes Sachsen-Anhalt
- Dr. Robert Kloos
Staatssekretär im Bundesministerium für Ernährung, Landwirtschaft und Verbraucherschutz
- Gerd Sonleitner
Präsident des Europäischen Bauernverbandes COPA

14:30 Süßer Zwischenstopp

- Anschnitten der Geburtstagsstorte
Nordzucker-Jubiläumsausstellung, Jubiläumsbuch, Produktpräsentation und vieles mehr

Agenda



175
1838-2013

15:15 Keynote

- Prof. Dr. Klaus Töpfer
Former Federal Minister for the Environment, long-standing director of the United Nations Environmental Programme UNEP

16:00 Podium discussion

- Prof. Dr. Lucia A. Reisch
Professor of intercultural consumer behaviour and consumer policy
- Carl-Albrecht Bartmer
President of the German Agricultural Association (DLG)
- Ulrik Nehammer
CEO Coca-Cola Erfrischungsgetränke AG
- Dr. Klaus Schumacher
Group Vice President Nordzucker AG

15:15 Keynote

- Prof. Dr. Klaus Töpfer
Bundesumweltminister a. D., langjähriger Direktor des UN-Umweltchutzprogramms UNEP

16:00 Podiumsdiskussion

- Prof. Dr. Lucia A. Reisch
Professorin für interkulturelles Konsumentenverhalten und Verbraucherpolitik
- Carl-Albrecht Bartmer
Präsident der Deutschen Landwirtschaftsgesellschaft (DLG)
- Ulrik Nehammer
CEO Coca-Cola Erfrischungsgetränke AG
- Dr. Klaus Schumacher
Group Vice President Nordzucker AG

Symposium

Living and doing business in a sustainable way:
are we living up to our responsibility?

Nachhaltig leben und wirtschaften:
Werden wir unserer Verantwortung gerecht?



Inka Schneider

Inka Schneider works as an editor, reporter and moderator in many political programmes at the German TV channel ARD. This has included being moderator of the ARD morning magazine and ARD correspondent in Washington D.C. for four years.

Inka Schneider arbeitet als Redakteurin, Reporterin und Moderatorin für viele politische Sendungen in der ARD. Unter anderem war sie vier Jahre als Moderatorin des ARD-Morgenmagazins und als ARD-Korrespondentin in Washington/USA tätig.



Stephan Weil

Stephan Weil has been Minister President of Lower Saxony since February 2013. He was Mayor of the State's capital, Hanover, from 2006. He was previously City Treasurer of Hanover and had been active in the Justice Ministry of Lower Saxony.

Stephan Weil ist seit Februar 2013 Niedersächsischer Ministerpräsident. Seit 2006 war er Oberbürgermeister der Landeshauptstadt Hannover. Zuvor war er als Stadtkämmerer von Hannover und im Niedersächsischen Justizministerium tätig.



Prof. Dr. Lucia A. Reisch

Dr. Lucia Reisch is Professor for intercultural consumer behaviour and consumer policy at the Copenhagen Business School in Copenhagen as well as a visiting professor at the Zeppelin University, Friedrichshafen. She has been active in university research and teaching in the domain of consumer behaviour, consumer policy and sustainability for 25 years. She is a member of policy advisory bodies both at the federal level and in Baden-Württemberg.

Prof. Dr. Lucia Reisch ist Professorin für interkulturelles Konsumentenverhalten und Verbraucherpolitik an der Copenhagen Business School in Kopenhagen sowie Gastprofessorin an der Zeppelin Universität, Friedrichshafen. Seit 25 Jahren ist sie in der universitären Forschung und Lehre im Bereich Konsumentenverhalten, Verbraucherpolitik und Nachhaltigkeit tätig. Sie ist Mitglied in bundesdeutschen und baden-württembergischen Politikberatungsgremien.



Carl-Albrecht Bartmer

Carl-Albrecht Bartmer has been President of the German Agricultural Society (DLG) since January 2006. Following an agricultural apprentice, he studied agricultural science at the Georg August University in Göttingen. Carl-Albrecht Bartmer has managed an arable farm covering some 1000 hectares in Saxony-Anhalt since 1991 which had been in the possession of his family from 1735 until the end of the Second World War.



Dr. Hermann Onko Aeikens

Minister Dr. Hermann Onko Aeikens has been head of the Ministry of Agriculture and the Environment of Saxony-Anhalt since October 2009. He was previously employed in agricultural administration in Lower Saxony and Saxony-Anhalt. Minister Aeikens studied agricultural science and economics and was employed at the University of Göttingen.

Dr. Hermann Onko Aeikens steht seit Oktober 2009 an der Spitze des Ministeriums für Landwirtschaft und Umwelt in Sachsen-Anhalt. Davor war er viele Jahre in den Agrarverwaltungen in Niedersachsen und Sachsen-Anhalt tätig. Minister Aeikens hat Agrarwissenschaften und Wirtschaftswissenschaften studiert und wissenschaftlich an der Universität Göttingen gearbeitet.



Dr. Robert Kloos

Dr. Robert Kloos has been Permanent State Secretary of the Federal Ministry of Consumer Protection, Food and Agriculture (BMVEL) since February 2010. He was President of the Federal Agency for Agriculture and Food (BLE) from 2004 until February 2010. He previously held various posts in the BMELV.

Carl-Albrecht Bartmer ist seit Januar 2006 Präsident der Deutschen Landwirtschaftsgesellschaft. Im Anschluss an eine landwirtschaftliche Lehre, studierte er Agrarwissenschaften an der Georg-August-Universität in Göttingen. Seit 1991 bewirtschaftet Carl-Albrecht Bartmer einen Ackerbaubetrieb mit rund 1000 ha Fläche in Sachsen-Anhalt, der sich seit 1735 bis zum Ende des 2. Weltkrieges im Familienbesitz befand.



Ulrik Nehammer

Ulrik Nehammer has been in charge of all Coca-Cola bottling operations in Germany since 1 January 2012. Nehammer, who was born in Denmark, has 20 years of international experience in Coca-Cola's business. During that time, he has held management positions in seven different countries and has managed business for more than 20 countries.

Ulrik Nehammer leitet seit dem 1. Januar 2012 als Vorstandsvorsitzender der Coca-Cola Erfrischungsgetränke AG das gesamte Abfüllgeschäft von Coca-Cola in Deutschland. Der gebürtige Däne verfügt über eine 20-jährige internationale Erfahrung im Coca-Cola Geschäft. In dieser Zeit war er in Führungspositionen in sieben verschiedenen Ländern und hat das Geschäft für mehr als 20 Länder verantwortet.



Gerd Sonnleitner

Gerd Sonnleitner has been President of the European Farmers Association (COPA) since April 2011. He was President of the German Farmers' Federation (DBV) 1997–2012. He was active in various functions in the Bavarian Farmers' Federation (BBV) as early as 1977.

Gerd Sonnleitner ist seit April 2011 Präsident der European Farmers Association (COPA). Von 1997–2012 war er Präsident des Deutschen Bauernverbandes (DBV). Bereits seit 1977 ist er in verschiedenen Funktionen im Bayerischen Bauernverband (BBV) tätig.



Hans-Christian Koehler

Hans-Christian Koehler has been a member of the Supervisory Board of Nordzucker AG since its founding as an active and passionate beet grower. He took over as Chairman of the Supervisory Board of Nordzucker AG in 2011. He had previously been a full-time board member of the predecessor firm Zucker-Aktiengesellschaft Uelzen-Braunschweig.

Hans-Christian Koehler ist als aktiver Rübenanbauer aus Leidenschaft seit Gründung der Nordzucker AG Mitglied des Aufsichtsrats. 2011 übernahm er den Vorsitz des Aufsichtsrats der Nordzucker AG. Zuvor war er hauptamtlicher Vorstand der Vorgängergesellschaft Zucker-Aktiengesellschaft Uelzen-Braunschweig.



Hartwig Fuchs

Hartwig Fuchs was appointed Chief Executive Officer of Nordzucker AG in 2010. As an internationally experienced manager from the agricultural sector, he has been responsible for the company since. Hartwig Fuchs was previously a member of executive management of Toepfer International, becoming head of the Group in 2007.



Prof. Dr. Klaus Töpfer

Dr. Klaus Töpfer is the founding director and the current Executive Director of the Institute for Advanced Sustainability Studies (IASS) in Potsdam. He was furthermore Executive Director of the United Nations Environment Programme (UNEP) in Nairobi and Under Secretary General of the United Nations (1998–2006). From 1987 to 1994 he was Federal Minister for the Environment, Nature Conservation and Nuclear Safety and from 1994 to 1998 Federal Minister for Regional Planning, Civil Engineering and Urban Development.

Prof. Dr. Klaus Töpfer ist Gründungsdirektor und derzeitiger Exekutivdirektor des Institute for Advanced Sustainability Studies (IASS) in Potsdam. Er war außerdem Exekutivdirektor des Umweltprogramms der Vereinten Nationen (UNEP) in Nairobi und Unter-Generalsekretär der Vereinten Nationen (1998–2006). Von 1987 bis 1994 war er Bundesminister für Umwelt, Naturschutz und Reaktorsicherheit und von 1994 bis 1998 Bundesminister für Raumordnung, Bauwesen und Städtebau.



Dr. Klaus Schumacher

Dr. Klaus-Dieter Schumacher has headed up the area of Economics, Public Affairs and Corporate Communications of Nordzucker AG as Group Vice President since October 2010. Dr. Schumacher is a proven expert in agricultural and market questions.

Dr. Klaus-Dieter Schumacher leitet seit Oktober 2010 den Bereich Economics, Public Affairs und Corporate Communications der Nordzucker AG als Group Vice President. Dr. Schumacher ist ausgewiesener Experte für Agrar- und Marktfragen.